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1  Πάνω από 2.000 άνθρωποι προσβλήθηκαν από τον
κοροναϊό

Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 1,17 Ημερομηνία
έκδοσης:

27-01-2020

Επιφάνεια: 455.13 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
Από την Κίνα

Εξαπλώνεται ταχέως 
ο κοροναϊός >17

Πάνω από 2.000 άνθρωποι 
προσβλήθηκαν από ιονκοροναϊό
56 έχασαν τη ζωή τους στην Κίνα - Σε καραντίνα η πόλη Ουχάν

Ε
ξαπλώνεται ταχέως ο κο 
ροναϊός από την Κίνα και 
σε άλλες χώρες, με τις κι
νεζικές αρχές να εκφράζουν φό

βους ότι ο αριθμός των κρου
σμάτων μπορεί να συνεχίσει να 
αυξάνεται. Πάνω από 2.000 άν
θρωποι σε όλο τον κόσμο έχουν 
προσβληθεί από τη νόσο και 56 
στην Κίνα έχουν χάσει τη ζωή 
τους. Ο ιός, που θεωρείται ότι ξε
κίνησε στα τέλη της περασμένης 
χρονιάς από αγορά θαλασσινών 
στην κεντρική κινεζική πόλη 
Ουχάν, όπου πωλοήνταν πα- 
ρανόμως άγρια ζώα, έχει εξα
πλωθεί σε κινεζικές πόλεις, με
ταξύ των οποίων το Πεκίνο και 
η Σαγκάη, καθώς και στις ΗΠΑ, 
στην Ταϊλάνδη, στη Νότια Κο
ρέα, στην Ιαπωνία, στην Αυ
στραλία, στη Γαλλία και στον 
Καναδά.

Η Κίνα ανακοίνωσε χθες ότι 
απαγορεύεται σε όλη τη χώρα 
η εμπορία άγριων ζώων σε αγο
ρές, εστιατόρια και πλατφόρμες 
ηλεκτρονικού εμπορίου. Τα 
άγρια ζώα -και συχνά θηράμα
τα λαθροκυνηγών- που πω- 
λούνται στοιβαγμένα στις κινε
ζικές αγορές θεωρούνται ότι δή
μιου ργούν τις κατάλληλες συν
θήκες για την επώαση ιών και 
την εύκολη μετάδοσή τους 
στους ανθρώπους. Φίδια, πα
γόνια, κροκόδειλοι και άλλα εί
δη διατίθενται προς πώληση 
στην Taobao, την ιστοσελίδα 
ηλεκτρονικού εμπορίου που 
διαχειρίζεται η Alibaba.

Η Κίνα επιβεβαίωσε χθες 
1.975 περιπτώσεις ασθενών που 
έχουν μολυνθεί από τον νέο κο- 
ροναΐό έως τις 25 Ιανουάριου, 
ενώ ο αριθμός των νεκρών έχει

ανέλθει στους 56, όπως μετέ
δωσε το κρατικό δίκτυο CCTV.

Καραντίνα
Η επιδημία έχει οδηγήσει σε 
εκτεταμένους περιορισμούς σας 
μετακινήσεις εντός της Κίνας, 
με την Ουχάν, μια πόλη 11 εκα- 
τομμυρίων κατοίκων, να τελεί 
ουσιαστικά σε καραντίνα, κα
θώς επιτρέπεται να κυκλοφο
ρούν οχήματα μόνο για περι
πτώσεις έκτακτης ανάγκης.

Οι υγειονομικές αρχές στο 
Πεκίνο καλούντους πολίτες να 
αποφεύγουν τις χειραψίες, σε 
μήνυμα που εστάλη σε χρήστες 
κινητών τηλεφώνων χθες το 
πρωί. Παράλληλα, το Πεκίνο θα 
καθυστερήσει την επανέναρξη 
λειτουργίας παιδικών σταθμών, 
σχολείων και πανεπιστημίων, 
όπως ανέφερε το κρατικό Εθνι
κό Ραδιόφωνο της Κίνας (CNR) 
στην επίσημη ιστοσελίδα του. 
Στόχος είναι να αποτραπεί η 
εξάπλωση του κοροναΐού της 
Ουχάν, σύμφωνα με το CNR. Τα 
σχολεία είναι ήδη κλειστά λό
γω των αργιών της κινεζικής

πρωτοχρονιάς. Παράλληλα, οι 
τοπικές αρχές του Πεκίνου ανα
κοίνωσαν ότι δεν θα προχωρή
σουν σε αποκλεισμό της πόλης, 
όπως ανέφερε το CNR.

Το αμερικανικό υπουργείο 
Εξωτερικών ανακοίνωσε ότι θα 
μεταφέρει στις ΗΠΑ το προσω
πικό του από το προξενείο της 
Ουχάν και θα προσφέρει πε
ριορισμένο αριθμό θέσεων σε 
ιδιώτες Αμερικανούς υπηκόους 
σε πτήση της 28ης Ιανουάριου 
προς το Σαν Φρανσίσκο.

Την ίδια ώρα, ο Ιάπωνας πρω- 
θυπουργός Σίνζο Άμπε ανα
κοίνωσε ότι η κυβέρνησή του 
συνεργάζεται με τις κινεζικές 
αρχές για να προγραμματιστεί 
μια πτήση τσάρτερ για όσους 
Ιάπωνες υπηκόους επιθυμούν 
να επιστρέφουν στην πατρίδα 
τους από την Ουχάν.

Μολότοφ κατά ασθενών!
Διαδηλωτές πέταξαν βόμβες μο
λότοφ χθες το βράδυ εναντίον 
ενός κτηρίου στο Χονγκ Κονγκ 
που είχε επιλεγεί από τις αρχές 
να χρησιμοποιηθεί ως ζώνη κα

ραντίνας για πιθανά κρούσμα
τα του νέου κοροναΐού, όπως 
έγινε γνωστό από την αστυνο
μία.

Ένας φωτογράφος του Γαλ
λικού Πρακτορείου είδε τερά
στιες φλόγες να ξεπηδούν από 
την είσοδο του κτηρίου, λίγο 
πριν επέμβουν οι πυροσβεστι
κές δυνάμεις. Επιπλέον, δημο
σιογράφος του Reuters είδε μια 
ομάδα διαδηλωτών, με καλυμ
μένα τα πρόσωπά τους και ντυ
μένους στα μαύρα, να τρέχουν 
μέσα στο κτήριο, που βρίσκε
ται στη συνοικία Φάνλινγκ, κον
τά στα σύνορα με την Κίνα, και 
να ρίχνουν μια βόμβα μολότοφ, 
προτού βγουν έξω. Μαύρος κα
πνός έβγαινε από το κτήριο, ενώ 
οι διαδηλωτές έσπασαν και τα 
παράθυρά του. Εκατοντάδες 
αστυνομικοί έσπευσανστην πε
ριοχή. Τουλάχιστον ένας άν
θρωπος συνελήφθη.

Καθώς εντείνονται οι φόβοι 
για μια επιδημία, γιγαντώνον
ται και οι φωνές προς την κυ
βέρνηση του Χονγκ Κονγκ να 
κλείσει τα σύνορα με την ηπει
ρωτική Κίνα για να ελαχιστο
ποιήσει τον κίνδυνο μετάδοσης 
του ιού.

Νωρίτερα χθες εκατοντάδες 
πολίτες του Χονγκ Κονγκ έκλει
σαν δρόμους που οδηγούσαν 
προς το κτήριο χρησιμοποιών
τας τούβλα και άλλα αντικείμε
να, για να διαμαρτυ ρηθούν για 
τα σχέδια της τοπικής κυβέρ
νησης να μετατρέψει το κτήριο 
σε ζώνη καραντίνας, την ώρα 
που ο αριθμός των επιβεβαι
ωμένων κρουσμάτων στην πό
λη ανέρχεται σε έξι.

[SID:13340668]
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1  Σε επιφυλακή οι ελληνικοί μηχανισμοί για τον
κοροναϊό

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,12,37 Ημερομηνία
έκδοσης:

27-01-2020

Επιφάνεια: 1533.89 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΥΙΑΝΟΝΤΑΙ 
ΟΙ ΘΑΝΑΤΟΙ

Παγκόσμιος 
συναγερμός 
για τον 
κινεζικό 
κοροναϊό
► ΣΕΛΙΔΕΣ 12,37
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1  Σε επιφυλακή οι ελληνικοί μηχανισμοί για τον κοροναϊό
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,12,37 Ημερομηνία

έκδοσης:
27-01-2020

► ► ΜΕΤΑΦΕΡΕΤΑΙ ΑΠΟ ΑΣΘΕΝΕΙΣ ΧΩΡΙΣ ΣΥΜΠΤΩΜΑΤΑ

56 νεκροί στην Κίνα και 
2.000 κρούσματα σε 10 χώρες
Ο ΝΕΟΣ κοροναϊός παρουσιάζει 
ενισχυμένη μεταδοτικότητα, καθώς 
μπορεί να μεταφέρεται στο διάστη
μα της επώασης, προτού οι φορείς 
του εμφανίσουν συμπτώματα, προ
ειδοποίησε χθες ο υπουργός Υγείας 
της Κίνας, Μα Σιαογουέι. Ηταν μια 
ομολογία της κινεζικής κυβέρνησης 
πως η μάχη κατά της νέας επιδημίας 
μόλις ξεκίνησε και θα είναι εξαιρε
τικά δύσκολη.

«Δεν έχουμε ακόμη εντοπίσει την 
πηγή της μόλυνσης και δεν γνωρί
ζουμε πολλά για τις μεταλλάξεις 
του ιού και τον τρόπο μετάδοσης. 
Δεδομένου ότι πρόκειται για νέο 
κοροναϊό, ίσως υποστεί αλλαγές 
τις επόμενες μέρες και εβδομάδες, 
οι οποίες θα μεταβάλουν και την 
επικινδυνότητά του για ανθρώπους 
διαφορετικών ηλικιών», συμπλήρω
σε ο Κινέζος αξιωματούχος. 0 ίδιος 
ανέφερε πως η περίοδος επώασης 
του κορονάίού διαρκεί από μία μέρα 
έως δύο εβδομάδες, ενώ σε άρθρο 
του ιατρικού περιοδικού Lancet γί
νεται μνεία στα μέλη μιας οικογένει
ας από την πόλη Βουχάν (εστία της 
μόλυνσης), τα οποία αποδείχθηκαν 
ασυμπτωματικοί -αλλά μολυσματι
κοί- φορείς.

Καθώς οι νεκροί στην Κίνα έφτα
σαν τους 56 και τα κρούσματα σε 
δέκα χώρες τεσσάρων ηπείρων 
ξεπέρασαν τις 2.000 (ΗΠΑ, Γαλλία, 
Αυστραλία, Καναδάς, Ιαπωνία και 
κράτη της Νοτιοανατολικής Ασίας), 
η κινεζική κυβέρνηση ανακοίνωσε 
χθες πρόσθετα δρακόντεια μέτρα,

πέρα από την επιβολή καραντίνας 
σε 20 περίπου μεγάλες πόλεις.

Σε όλη την Κίνα απαγορεύθηκαν 
οι αγοραπωλησίες άγριων ζώων 
(φίδια, κροκόδειλοι, νυχτερίδες 
κ.ά.) που πιστεύεται ότι συνέβαλαν 
στη μετάδοση του ιού μέσω της δι
ατροφικής αλυσίδας. Ακούστηκαν 
η.χ. πληροφορίες για κατανάλωση 
άρρωστων φιδιών και για σούπα 
από νυχτερίδες. Επίσης μπήκε στοπ 
στις μεγάλες μετακινήσεις με λεω
φορεία στο εσωτερικό της Κίνας. 
Ανεστάλησαν μέχρι νεωτέρας όλα 
τα δρομολόγια υπεραστικών λεω
φορείων στην επαρχία Σαντόνγκ, 
που έχει 100 εκατομμύρια κατοί
κους, και απαγορεύθηκαν όλα τα 
δρομολόγια Πεκίνου-Σαγκάης και 
αντιστρόφως. Δεν υπάρχει κινεζική 
επαρχία που να μην έχει αναφέρει 
έστω ένα κρούσμα, με εξαίρεση την 
απομακρυσμένη νοτιοδυτική περι
φέρεια Σινγκιάνγκ, των μουσουλ
μάνων Ουιγούρων.

Γι’ αυτό η κυβέρνηση ενημέρωσε 
πως μετά το τέλος των διακοπών 
της Κινεζικής Πρωτοχρονιάς θα 
παραμείνουν επ’ αόριστον κλειστά 
σχολεία και πανεπιστήμια.

» Οι ΗΠΑ απέσυραν το διπλωματικό 
τους προσωπικό από τη Βουχάν, ενώ 
Βρετανία και Ιαπωνία εξετάζουν το 
ενδεχόμενο να προτρέψουν τους 
πολίτες τους να εγκαταλείψουν την 
Κίνα. Επ’ αόριστον, εξάλλου, έκλει
σαν η Ντίσνειλαντ του Χονγκ Κονγκ 
και το Ωκεάνειο Πάρκο.

Γ. ΠΑΠΑΔΑΤΟΣ
Mmm

ΛΗΞΗ ΣΥΝΑΓΕΡΜΟΥ ΓΙΑ 
ΤΟ ΠΕΡΙΣΤΑΤΙΚΟ ΣΤΟ «ΕΛ. ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»

Σε επιφυλακή 
οι ελληνικοί 
μηχανισμοί για 
τον κοροναϊό

ΤΡ ^Ρρας-τεστ» με πιθανή είσοδο 
/y 1^ του κορονάίού είχε χθες η 
W X ^χώρα μας, μετά την άφιξη 
στην Ελλάδα γκρουπ με περίπου 15 
Κινέζους που έφτασαν από Κίνα μέσω 
Ρώμης και με προορισμό τη Σαντορί
νη. 0 υπουργός Υγείας, Βασίλης Κικί- 
λιας, μιλώντας στο «Open» και στη Φ. 
Μαυραγάνη, ανέφερε ότι «δεν υπάρχει 
μαγικός τρόπος» ώστε να μη φτάσει ο 
ιός σε μια χώρα, συνέστησε, ωστόσο, 
ψυχραιμία, καθησυχάζοντας ότι ο υγει
ονομικός μηχανισμός είναι σε πλήρη 
ετοιμότητα.

Λίγο μετά τις έντεκα χθες το πρωί 
σήμανε συναγερμός καθώς γκρουπ 
με περίπου 15 Κινέζους έφτασαν στο 
ελληνικό αεροδρόμιο «Ελευθέριος Βε- 
νιζέλος», με προγραμματισμένη για τις 
4 πτήση για τπ Σαντορίνη. Σύμφωνα με 
τις πληροφορίες που έγιναν γνωστές, 
οι επτά εξ αυτών προέρχονταν από την 
πόλη Βουχάν, όπου και ξεκίνησε η δια- 
σπορά του νέου κορονάίού.

Παραμένει άγνωστο ποια ημέρα τα
ξίδεψε το γκρουπ από Κίνα, δεδομένου 
ότι η Βουχάν και άλλες πόλεις βρίσκο
νται σε καραντίνα. Το επικρατέστερο σε
νάριο είναι, βέβαια, να έφυγαν από τη

□
 ΜΑΡΙΑ-ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ

mgeorganta@e-typos.com

Βουχάν πριν από την καραντίνα. Το μόνο 
σίγουρο είναι ότι στην Αθήνα έφτασαν 
μέσω Ρώμης. Σημειώνεται ότι η Ρώμη 
είναι μία από τις τρεις ευρωπαϊκές πό
λεις που έχουν απευθείας πτήσεις για τπ 
Βουχάν. Οπως προκύπτει από τις πληρο
φορίες, μία ξεναγός που είχε αναλάβει 
την ξενάγησή τους στην Ελλάδα έμαθε 
ότι ορισμένοι του γκρουπ προέρχονταν 
από τη Βουχάν, φοβήθηκε και δεν τους 
παρέλαβε.

Θερμομέτρηση
Σύμφωνα με ειδικούς του αεροϋγειο- 
νομείου, του αρμόδιου φορέα του αε
ροδρομίου για ανάλογες περιπτώσεις, 
καθώς και του Εθνικού Οργανισμού 
Δημόσιας Υγείας (ΕΟΔΥ), φτάνοντας το 
γκρουπ των Κινέζων, κλήθηκε κλιμάκιο 
του ΕΟΔΥ και πήγε στο αεροδρόμιο. 
Πραγματοποίησε θερμομέτρηση των 
επισκεπτών, τους έγιναν ερωτήσεις και 
ενημερώθηκαν σχετικά με το τι πρέπει 
να κάνουν και πού πρέπει να απευθυν
θούν σε περίπτωση που εκδηλώσουν 
συμπτώματα. Μέχρι στιγμής, άλλωστε,

Καμπανάκι για 
γκρουπ με 15 
Κινέζοι. Κλιμάκιο 
του ΕΟΔΥ έκανε 
θερμομετρήσει κα 
ελέγχου

Ψυχραιμία 
συνέστησε ο 
unoupYos Υγείαδ, 
Βασίλη KiKiflias. 
las επάλξεκ 
νοσοκομεία και το 
Ινστιτούτο Παστέρ
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1  Σε επιφυλακή οι ελληνικοί μηχανισμοί για τον κοροναϊό
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,12,37 Ημερομηνία

έκδοσης:
27-01-2020

01

Παγκόσμιος συναγερμός για τον κοροναϊό. Εντατικοί έλεγχοι 
στα αεροδρόμια από Καναδά (1) μέχρι Γαλλία (2) και Ταϊλάνδη 
(3). Η επιδημία επίσκιασε και τις εορταστικές εκδηλώσεις στην 
Κίνα για το νέο έτος (4).

τα μέτρα που έχει θέσει σε εφαρμογή ο 
Εθνικός Οργανισμός Δημόσιας Υγείας 
(ΕΟΔΥ) είναι κυρίως ενημερωτικού χα
ρακτήρα. Λεπτομερέστερος έλεγχος του 
γκρουπ φέρεται να πραγματοποιήθηκε 
στη Ρώμη, που ήταν και η πρώτη είσο
δος των επισκεπτών στην Ευρωπαϊκή 
Ενωση. Σύμφωνα με τους λοιμωξιολό- 
γους του ΕΟΔΥ, ο χρόνος να εκδηλωθεί 
ο ιός είναι από δύο έως δέκα ημέρες. 
Συνεπώς, κάποιος μπορεί να έχει κολ
λήσει τον ιό και να μην εμφανίσει άμεσα 
συμπτώματα από την πρώτη στιγμή ή 
τις πρώτες ημέρες. Δεν προβλέπεται, 
ωστόσο, να απομονωθούν προληπτικά 
επισκέπτες προερχόμενοι από περιοχές 
όπου κυκλοφορεί ο ιός, επομένως και 
το συγκεκριμένο γκρουπ Κινέζων αφέ- 
θηκε να συνεχίσει το ταξίδι του. Οπως 
προκύπτει από τις πληροφορίες μάλιστα, 
αναμένεται να επιστρέφουν στην Αθήνα 
αύριο με πλοίο.

Υπό έλεγχο...
Ψυχραιμία συνέστησε ο υπουργός Υγεί
ας, Βασίλης Κικίλιας, σε τηλεοπτική συ
νέντευξή του (Open). Σε ό,τι αφορά στην 
ετοιμότητα του υγειονομικού συστήμα
τος, έχουν ήδη ορισθεί τα νοσοκομεία

αναφοράς, που είναι το πνευμονολογικό 
«Σωτηρία» και το Πανεπιστημιακό Νο
σοκομείο «Αττικόν», στο οποίο πραγ
ματοποιήθηκε και άσκηση ετοιμότητας 
για τη διαχείριση πιθανού κρούσματος 
του κοροναϊού 2019-nCoV. Παράλληλα, 
όπως ανέφερε ο κ. Κικίλιας, το Ινστιτού
το Παστέρ έχει αναλάβει ήδη ως εργα
στήριο αναφοράς να κάνει τις εξετάσεις, 
εάν χρειαστεί, ενώ υπάρχει συνεργασία 
και με το Πανεπιστήμιο Αθηνών.

«Ο κοροναϊός είναι ένας ιός ο οποί
ος εξαπλώνεται. Οπως λένε οι ειδικοί 
επιστήμονες, έχει φτάσει ήδη και στην 
Ευρώπη. Μαγικός τρόπος να μη φτάσει 
σε μια χώρα δεν υπάρχει. Υπάρχει όμως 
η πρόληψη και η δυνατότητα να υπάρχει 
σωστή ενημέρωση και να αποφεύγεται 
ο πανικός. Εάν χρειαστεί, είναι έτοιμος 
ο Εθνικός Οργανισμός Δημόσιας Υγείας 
και με θερμικές κάμερες στα αεροδρό
μιά μας και με θερμομέτρηση με φορη
τά θερμόμετρα “πιστόλια”. Υπάρχει το 
αεροϋγειονομείο, υπάρχει ο σταθμός 
του ΕΚΑΒ στο αεροδρόμιο, υπάρχουν 
νοσοκομεία αναφοράς, υπάρχει και η 
Γενική Γραμματεία Δημόσιας Υγείας και 
όλοι αυτοί συνεργάζονται», τόνισε ο 
υπουργός Υγείας. ■

► ► ΝΟΜΟΣΧΕΔΙΟ

Υποχρεωτικός 
εμβολιασμός 
με απόφαση 
υπουργού
ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΟ τον εμβολι
ασμό για τα παιδιά προσχο- 
λικής ηλικίας σε περιπτώσεις 
κινδύνου διάδοσης μεταδοτι
κού νοσήματος -όπως συνέβη 
πρόσφατα με την ιλαρά- θα 
μπορεί να καταστήσει ο υπουρ
γός Υγείας, όπως προβλέπεται 
σε νομοσχέδιο για τη Δημόσια 
Υγεία που θα θέσει σε δημό
σια διαβούλευση τις επόμενες 
ημέρες το υπουργείο Υγείας.

Σύμφωνα με όσα ανέφερε ο 
υπουργός Υγείας, Βασίλης Κι
κίλιας, σε χθεσινή τηλεοπτική 
του συνέντευξη (Open), ο εμ
βολιασμός θα μπορεί να γίνει 
υποχρεωτικός με απόφαση του 
υπουργού και κατόπιν εισή
γησης της Εθνικής Επιτροπής 
Εμβολιασμών. «Μιλάμε μέχρι 
τα 4 έτη που εκεί γίνονται τα 
βασικά εμβόλια, για λόγους 
δημοσίου συμφέροντος και 
δημόσιας υγείας, που είναι 
υπέρτερη όλων των άλλων», 
ανέφερε ο κ. Κικίλιας.

Μπλόκο...
Στο ίδιο νομοσχέδιο -το οποίο 
παρουσιάστηκε από την εφη
μερίδα «Τα Νέα»- προβλέπεται 
μια σειρά από δράσεις κατά 
των εξαρτήσεων, όπως το αλ
κοόλ. Μεταξύ άλλων, είναι η 
εντατικοποίηση ελέγχων στα 
σημεία διάθεσης αλκοόλ, με 
βασικό στόχο να μπει φρένο σε 
κάθε πράξη παράνομης διάθε
σης σε ανηλίκους. Παράλληλα, 
δρομολογούνται η ενίσχυση 
των κέντρων απεξάρτησης 
και η εκστρατεία ενημέρωσης 
και ευαισθητοποίησης του 
πληθυσμού με έμφαση στους 
οδηγούς και τις εγκύους γυ
ναίκες.

Το Εθνικό Πρόγραμμα Πρό
ληψης «Σπύρος Δοξιάδπς» θα 
αποτελείται από συντονισμέ
νες δράσεις δημόσιας υγείας 
στα πεδία της πρωτογενούς, 
της δευτερογενούς και της 
τριτογενούς πρόληψης.

«Θα ξεκινήσουμε με οριζό
ντιες δωρεάν μαστογραφίες 
για τις Ελληνίδες. Θεωρούμε 
ότι ο καρκίνος του μαστού εί
ναι ένα καίριο πρόβλημα για τη 
γυναίκα, για τη μέση ελληνική 
οικογένεια. Το συγκεκριμένο 
μέτρο θα ισχύσει εντός του 
2020», εξήγησε ο υπουργός 
Υγείας.
ΜΑΡΙΑ-ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ
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1  Πάνω από 730 μεταμοσχεύσεις σε 30 χρόνια στον
Ευαγγελισμό

Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 24 Ημερομηνία
έκδοσης:

27-01-2020

Επιφάνεια: 489.68 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• ΤΙΜΗΘΗΚΑΝ ΧΘΕΣ ΣΕ ΕΚΔΗΛΩΣΗ ΓΙΑΤΡΟΙ ΑΠΟ ΤΟΝ ΣΥΛΛΟΓΟ ΝΕΦΡΟΠΑΘΩΝ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ

Πάνω από 730 μεταμοσχεύσεις 
σε 30 χρόνια στον Ευαγγελισμό
ΡΕΠΟΡΤΑΖ
ΦΩΤΗΣ ΣΠΑΝΟΣ

Γ
ιατρούς της Μονάδας Μεταμοσχεύ
σεων του Νοσοκομείου Ευαγγελι
σμού που φέτος συμπλήρωσε 30 
χρόνια λειτουργίας και έχει πραγματο

ποιήσει πάνω από 730 μεταμοσχεύσεις 
τίμησε χθες στην εκδήλωση κοπή πίτας ο 
Σύλλογος Νεφροπαθών Μαγνησίας.
Τις τιμητικές πλακέτες παρέλαβε ο διευ
θυντής της Α’ Χειρουργικής και Μονάδας 
Μεταμοσχεύσεων του Νοσοκομείου Ευ
αγγελισμού κ. Βουγάς Βασίλειος, ο οποί
ος έδωσε το «παρών» και εκφώνησε και 
σύντομο χαιρετισμό.
0 κ. Βουγάς παρέλαβε την τιμητική πλακέ- 
τα και για τους συντονιστές της Μονάδας 
Μεταμοσχεύσεων κ. Πιστόλα Δημήτριο 
και κ. Μπαλάσκα Αικατερίνη, που λόγω 
ανειλημμένων υποχρεώσεων δεν μπό
ρεσαν να παρευρεθούν στη χθεσινή εκ
δήλωση.
Επίσης, στη χθεσινή εκδήλωση τιμήθηκε 
και ο κ. Γκέτσιος Μιχάλης για τη χορηγία 
στρωμάτων, τηλεοράσεων και αναλώσι
μων υλικών στη Μονάδα Τεχνητού Νε
φρού του Νοσοκομείου Βόλου.
Στην εκδήλωση που πραγματοποιήθηκε 
στο «Ενυδρείο», έδωσαν το «παρών» 
πολλά μέλη και φίλοι του Συλλόγου, ενώ 
πολλοί ήταν και εκπρόσωποι πολιτικών

φορέων.
0 πρόεδροςτου Συλλόγου Νεφροπαθών 
Μαγνησίας κ. Βασίλης Γιαννάκος επισήμα- 
νε την ανάγκη για περισσότερες δωρεές 
και μεταμοσχεύσεις, καθώς το 2019 ήταν 
μια άσχημη χρονιά σε αυτό τον τομέα, ενώ 
υπογράμμισε τη συνεργασία που υπάρχει 
με τους τοπικούς φορείς.
0 διοικητής του Νοσοκομείου Βόλου κ. 
Γιάννης Ντόκος επισήμανε πως «το Νο
σοκομείο θα κερδίσει τη μάχη της καθη
μερινότητας» και εξήρε την προσφορά του 
ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού 
που, όπως είπε, είναι οι ήρωες του συ
στήματος για την παροχή ποιοτικών υπη
ρεσιών προς τους ασθενείς.
Οκ. Βουγάς δήλωσε πως «πριν δύο μήνες 
η Μονάδα Μεταμοσχεύσεων του Νοσοκο

μείου «Ευαγγελισμός» συμπλήρωσε 30 
χρόνια λειτουργίας.
Συνολικά στο διάστημα αυτό έχουν πραγ
ματοποιηθεί πάνω από 730 μεταμοσχεύ
σεις νεφρών, ενώ έχουν γίνει και μεταμο
σχεύσεις ήπατος και παγκρέατος.
Η Μονάδα ξεκίνησε για να κάνει μεταμο
σχεύεις για όλα τα όργανα, αλλά για λό
γους κυρίως υποστελέχωσης αναγκαστή
καμε να κάνουμε μεταμοσχεύσεις μόνο 
νεφρού. Και συνεχίζουμε την πορεία και 
το έργο μας με τον καλύτερο ρυθμό».
Ο ίδιος πρόσθεσε πως «η Ελλάδα είναι 
στην τελευταία θέση όσον αφορά στις 
δωρεές από εγκεφαλικά νεκρούς δότες, 
ενώ βρίσκεται σε καλύτερη θέση από προ
σφορές από ζώντες δότες.
Ενδεικτικά βρισκόμαστε στις 4-5 δωρεές

ανά εκατομμύριο πληθυσμού, όταν ο ευ
ρωπαϊκός μέσος όρος είναι 18-20 δωρεές. 
0 ίδιος πρόσθεσε πως παρά την αλλαγή 
του θεσμικού πλαισίου για τις δωρεές, 
δεν έχουμε δει κάποια αξιόλογη προς το 
θετικότερο μεταβολή.
Και φαίνεται πως ο κόσμος δεν είναι πε
πεισμένος με τη δωρεά οργάνων σαν δι
αδικασία, ενώ ρόλο παίζει και η απουσία 
των συντονιστών νοσηλευτών μέσα στις 
μονάδες εντατικής θεραπείας για να ανι- 
χνεύουν βάσει κριτηρίων τους πιθανούς 
δότες και θα τους αναφέρουν στον εθνικό 
οργανισμό μεταμοσχεύσεων».

Στις κάλπες οι νεφροπαθείς
Σε ανακοίνωση του Συλλόγου Νεφρο
παθών αναφέρονται τα εξής: «Καλούνται

όλα τα μέλη του Συλλόγου που ενδιαφέ- 
ρονται να είναι υποψήφιοι στις Εκλογές 
του Συλλόγου μας που θα γίνουν στις 
5/02 και 7/02 στις Μον. Τεχνητού Νεφρού 
Νοσοκ. Βόλου και Μονάδες θεσσαλικής 
καιΆνασσα και την Κυριακή 9/02 ημέρα 
Κυριακή και από ώρα 10.00 -13.00 στα 
γραφεία του Συλλόγου μας, να δηλώσουν 
συμμετοχή για τη Διοίκηση του Συλλόγου, 
για Ελεγκτική Επιτροπή και για αντιπρο
σώπους στις Ομοσπονδίες μας (Π.Ο.Ν., 
Π.Ο.Μ.Α.με.Α και Ε.Σ.Α.ΜΕ.Α.) τις ημέρες: 
Δευτέρα 27/01 10.30 π.μ. - 12.30 μ.μ., 
Τρίτη 28/01 5 μ.μ. - 7 μ.μ., Τετάρτη 29/01 
10.30 π.μ. - 12.30 μ.μ.. Στα γραφεία του 
Συλλόγου ή στο τηλ. του γραφείου μας 
24210 46570».
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1  Κοροναϊός-Χονγκ Κονγκ: Έριξαν μολότοφ σε κτίριο
που θα στεγαζόταν χώρος καραντίνας

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 2 Ημερομηνία
έκδοσης:

27-01-2020

Επιφάνεια: 222.48 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κοροναϊάς-Χονγκ ΚονγκϊΕριξαν μοΡόιοιρ οε 
κτίριο που Οα στεγαζόταν χώρος καραντίνας
ΔΙΑΔΗΛΩΤΕΣ ΠΕΤΑΞΑΝ βόμβες μολότοφ εναντίον ενός κτιρίου 
στο Χονγκ Κονγκ, που είχε επιλεγεί από τις Αρχές να χρησιμοποιη
θεί ως ζώνη καραντίνας για πιθανά κρούσματα του νέου κοροναϊού, 
έγινε γνωστό από την αστυνομία. «Αυτές οι καταστροφικές ενέργειες 
αντιπροσωπεύουν σημαντική απειλή για την ασφάλεια των ανθρώ
πων που βρίσκονται εκεί» σημείωσε η αστυνομία του Χονγκ Κονγκ σε 
ένα δελτίο Τύπου.Ένας φωτογράφος του Γαλλικού Πρακτορείου είδε 
τεράστιες φλόγες να ξεπηδούν από την είσοδο του κτιρίου, λίγο προτού 
επέμβουν οι πυροσβεστικές δυνάμεις. Επιπλέον, δημοσιογράφος του 
Ρόπερς είδε μια ομάδα διαδηλωτών, με καλυμμένα τα πρόσωπά τους 
και ντυμένοι στα μαύρα, να τρέχουν μέσο το κτίριο, που βρίσκεται στη 
συνοικία Φάνλτνγκ, κοντά στα σύνορα με την Κίνα, και να ρίχνουν μια 
βόμβα μολότοφ, προτού βγουν έξω. Μαύρος καπνός έβγαινε από το 
κτίριο, ενώ οι διαδηλωτές έσπασαν και τα παράθυρά του. Πυροσβεστι
κές δυνάμεις έσβησαν τπ φωτιά που ξέσπασε με τις ζημιές να περιορί
ζονται στο λόμπι του κτιρίου. Εκατοντάδες αστυνομικοί έσπευσαν στην 
περιοχή. Τουλάχιστον ένας άνθρω
πος συνελήφθη. Καθώς εντείνονται 
οι φόβοι για μια επιδημία, γιγαντώ
νονται και οι φωνές προς την κυβέρ
νηση του Χονγκ Κονγκ να κλείσει 
τα σύνορα με την ηπειρωτική Κίνα 
για να ελαχιστοποιήσει τον κίνδυνο 
μετάδοσης του ιού. Νωρίτερα σήμε
ρα, εκατοντάδες πολίτες του Χονγκ 
Κονγκ έκλεισαν δρόμους που οδη
γούσαν προς το κτίριο χρησιμοποι
ώντας τούβλα και άλλα αντικείμενα, 
για να διαμαρτυρηθούν για τα σχέ
δια της τοπικής κυβέρνησης να μετα
τρέψει το κτίριο σε ζώνη καραντίνας, 
την ώρα που ο αριθμός των επιβε
βαιωμένων κρουσμάτων στην πόλη ανέρχεται σε 6. «Εκφράζουμε τη 
δυσαρέσκειά μας προς την επιλογή της κυβέρνησης να επιλέξει αυτό 
το κτίριο για να στεγάσει έναν χώρο καραντίνας. Είναι πολύ κοντά σε 
κατοικημένες περιοχές και ένα δημοτικό σχολείο» δήλωσε ο Τσανγκ, 
ένας 28χρονος κάτοικος της περιοχής.

Εν τω μεταξύ, ο δήμαρχος της πόλης Ουχάν στην Κίνα, όπου 
ξεκίνησε η επιδημία του κοροναϊού, που έχει στοιχίσει τη ζωή σε 56 
ανθρώπους και έχει προσβάλει περισσότερους από 2.000 στην Κίνα, 
δήλωσε ότι αναμένει άλλα 1.000 νέα κρούσματα στην πόλη, βασιζόμε
νος στον αριθμό των ασθενών που νοσηλεύονται και δεν έχουν προς 
το παρόν υποβληθεί σε εξετάσεις, ενώ επισήμανε την τεράστια πίεση 
που δέχονται οι υποδομές της πρωτεύουσας της επαρχίας Χουμπέι. 
Κατά τη διάρκεια μιας συνέντευξης Τύπου, ο Ζου Ξιανγουάνγκ εξή
γησε ότι τα νοσοκομείο της πόλης έχουν δεχθεί περισσότερους από 
2.200 ασθενείς, που δεν έχουν μέχρι στιγμή μπορέσει να υποβλη
θούν σε εξετάσεις που θα επιβεβαιώσουν τον νέο κοροναϊό. Βασιζό
μενος σε ένα ποσοστό περίπου 45% θετικών αποτελεσμάτων, «είναι 
πιθανόν να προστεθούν 1000 κρούσματα στον αριθμό των ασθενών 
που νοσηλεύονται ήδη» σημείωσε, όπως μεταδίδει το κρατικό τηλε
οπτικό δίκτυο. Η τοπική κυβέρνηση της Ουχάν θα εντείνει την κατα
σκευή ειδικών νοσοκομείων για να διαχειριστεί τους ασθενείς, είπε 
επίσης ο δήμαρχος της Ουχάν.

66
Καθώς εντείνονται 
οι φόβοι για 
μια επιδημία, 
γιγαντώνονται και 
οι φωνές προς την 
κυβέρνηση να κλείσει 
τα σύνορα
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1  Με μάσκες πάνω από 150 εκ. Κινέζοι
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
27-01-2020

Επιφάνεια: 548.72 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

η ικανότητα 
μετάδοσης του 
κοροναϊού

Ο
ι τοπικές αρχές της επαρχί
ας Γκουανγκντόνγκ (νότος), 
η πλέον πυκνοκατοικημένη 
στην Κίνα, επέβαλε χθες στους 110 

και πλέον εκατομμύρια κατοίκους της 
να φορούν αναπνευστικές μάσκες, επι
χειρώντας να εμποδίσει τη μετάδοση 
του νέου κοροναϊού. Το εν λόγω μέτρο 
είναι ήδη υποχρεωτικό στην Ουχάν 
(κεντρική Κίνα), όπου ξεκίνησε η επι
δημία. Μια άλλη επαρχία, η Τσιανγκσί 
(κεντρικά), όπως και πολλές μεγάλες 
πόλεις έλαβαν ανάλογα μέτρα.

Επιπλέον, στην πρωτεύουσα της 
Κίνας, το Πεκίνο, οι αρχές αποφά
σισαν να καθυστερήσουν την έναρ
ξη λειτουργίας των νηπιαγωγείων, 
σχολείων και πανεπιστημίων, μετέ
δωσε το κρατικό ραδιοφωνικό δίκτυο 
CNR. Ωστόσο η ανησυχία εντείνεται 
συνεχώς παγκόσμια, μετά τη δήλω
ση του υπουργού της Εθνικής Επι
τροπής Υγείας της Κίνας Μα Σιαο- 
γουέι ότι έχει ενισχυθεί η ικανότητα 
μετάδοσης του κοροναϊού που ευθύ- 
νεται για τον θάνατο 56 ανθρώπων 
μέχρι στιγμής και ότι ο αριθμός των 
κρουσμάτων μπορεί να συνεχίσει να 
αυξάνεται. Μιλώντας σε συνέντευ
ξη Τύπου, ο Μα δήλωσε ότι τα στοι
χεία που γνωρίζουν οι αρχές για τον 
νέο ιό είναι περιορισμένα και ότι δεν 
υπάρχει ακόμα ξεκάθαρη εικόνα για 
τους κινδύνους που δημιουργούν οι 
μεταλλάξεις του ιού.

Σύμφωνα με το νεότερο επίση
μο απολογισμό έχουν επιβεβαιωθεί 
1.975 κρούσματα, ενώ 56 άνθρωποι 
έχουν χάσει τη ζωή τους από τον ιό. Η 
Εθνική Επιτροπή Υγείας της Κίνας ανέ
φερε ότι οι αρχές έχουν στείλει 1.230 
γιατρούς στην πόλη Ουχάν της επαρ
χίας Χουμπέι, ώστε να βοηθήσουν 
τις τοπικές αρχές να αντιμετωπίσουν 
την επιδημία. ΗΠΑ, Γαλλία και άλλες 
χώρες σπεύδουν να απομακρύνουν 
τους πολίτες τους από τη συγκεκρι-

ανηαοχια μετά 
τη δήδωση 
του Κινέζου 
υπουργού ότι 
έχει ενισχυθεί

mΚρούσματα του κοροναϊού έχουν 
αναφερθεί αέραν της Κίνας, σε 
Ιαηωνία, Ταϊλάνδη, Σιγκαπούρη, 

Βιετνάμ, Ν. Κορέα, Ινδία, Αυστραθία, 
Καναδά, ΗΠΑ, ΓαθίΙία, Βρετανία

μένη πόλη με έκτακτες πτήσεις τσάρ
τερ. Το Στέιτ Ντιπάρτμεντ ανακοίνω
σε και επισήμως ότι θα μεταφέρει το 
προσωπικό στο αμερικανικό προξε
νείο στην κινεζική πόλη Ουχάν.

Το τρίτο κρούσμα του κοροναϊού 
επιβεβαιώθηκε στις ΗΠΑ, στην Καλι- 
φόρνια. Πρόκειται για έναν άνδρα που 
είχε ταξιδέψει στην Ουχάν, το επίκε
ντρο του ιού στην Κίνα, έγινε γνω
στό από τις αμερικανικές υγειονομι

κές αρχές. Ο ασθενής έχει τεθεί σε 
καραντίνα σε τοπικό νοσοκομείο και 
η κατάστασή του δεν κρίνεται σοβαρή. 
Κρούσματα του ιού αυτού έχουν ανα
φερθεί πέραν της Κίνας, στην Ιαπω
νία, την Ταϊλάνδη, τη Σιγκαπούρη, το 
Βιετνάμ, τη Νότια Κορέα, την Αυστρα
λία, τον Καναδά, τις ΗΠΑ, τη Γαλλία. 
Φόβοι και στη Ρωσία, όπου νοσηλεύ
ονται με συμπτώματα, που θυμίζουν 
τον ιό, οκτώ Κινέζοι τουρίστες.

Το πρώτο ύποπτο κρούσμα εντο
πίστηκε και στον Καναδά σε έναν 
άνδρα που επέστρεψε από την Κίνα. 
«Έχουμε το πρώτο ύποπτο κρούσμα 
του νέου κοροναϊού εδώ» στο Τορό
ντο, δήλωσε σε συνέντευξη Τύπου η 
Εϊλίν ντε Βίλα, επικεφαλής της υγει
ονομικής αρχής της μητρόπολης 
του Οντάριο. Πρόκειται για 50χρο- 
νο ασθενή, που διέμενε στην κινεζι
κή πόλη Ουχάν, όπου πρωτοεμφανί-

στηκε αυτός ο νέος ιός τον Δεκέμβριο. 
Έχει τεθεί σε απομόνωση. Η Ιαπωνία 
ανακοίνωσε το τέταρτο επιβεβαιωμέ
νο κρούσμα του κινεζικού κοροναϊ- 
ού, μετέδωσε το κρατικό τηλεοπτικό 
δίκτυο ΝΗΚ, επικαλούμενο το υπουρ
γείο Υγείας της χώρας. Το κρούσμα 
επιβεβαιώθηκε σε έναν κάτοικο της 
Ουχάν, ηλικίας 40 ετών, που μετέ- 
βη στην Ιαπωνία την 22α Ιανουάρι
ου για διακοπές
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1  Ανοίγει η πλατφόρμα για τις προσλήψεις
επικουρικών στα νοσοκομεία

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 25 Ημερομηνία
έκδοσης:

27-01-2020

Επιφάνεια: 95.54 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ανοίγει η πλατφόρμα για τις προσλήψεις 
επικουρικών στα νοσοκομεία
ΜΕΣΑ στην εβδομάδα που διανύουμε αναμένεται να ενεργοποιηθεί η διαδικα
σία υποβολής δηλώσεων στο loipoepikouriko.moh.gov.gr για τις προσλήψεις 
επικουρικού προσωπικού στα δημόσια νοσοκομεία. Σύμφωνα με πληροφο
ρίες, το υπουργείο Υγείας βρίσκεται ένα βήμα πριν να δώσει το «πράσινο» φως 
για να ανοίξει η πλατφόρμα υποβολής αιτήσεων στο loipoepikouriko.moh. 
gov.gr για την κάλυψη θέσεων επικουρικού προσωπικού. Συγκεκριμένα, η 
διαδικασία είναι έτοιμη να αρχίσει εντός της επόμενης εβδομάδας και φέρεται 
να αφορά διάφορες ειδικότητες και πλην ιατρών, όπως νοσηλευτές, κοινωνι
κοί λειτουργοί, ψυχολόγοι, φαρμακοποιοί, διαιτολόγοι κ.λπ. Άλλωστε, όπως 
διευκρινίζεται, η αντίστοιχη πλατφόρμα των γιατρών είναι ανοικτή συνεχώς.
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1  Πρότυπο ογκολογικό κέντρο στη Λάρισα
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
27-01-2020

Επιφάνεια: 2351.74 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

►Από τον υφυπουργό Υγείας κ. Βασ. Κοντοζαμάνη 
στο II Ευρωπαϊκό Φόρουμ Ανάπτυξης 

► Κ. Αγοραστός Πολύτιμο έργο για ολόκληρη τη Θεσσαλία
ΣΕΛ.4
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1  Πρότυπο ογκολογικό κέντρο στη Λάρισα
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
27-01-2020

Α νέφεραν ο σεβ. Μητροπολί- 
// / \ ins και ο Περιφερειάρχη την 

#*ανάγκη δημιουργίαε ενόε 
πρότυπου ογκολογικού κέντρου το οποίο, 
μεταξύ άλλων, θα παρέχει και καινοτόμεε 
θεραπείεε όπωε η Σωματιδιακή θεραπεία. 
Είπε ο κ. Αγοραστόε ότι είναι ένα δύσκολο 
έργο. Να υπενθυμίσω στον Περιφερειάρ
χη ότι η Κυβέρνηση αυτή είναι για τα δύ
σκολα. Είμαστε εδώ για να κάνουμε αυτό 
το σχέδιο πραγματικότητα. Είμαστε εδώ 
για να σχεδιάσουμε και να υλοποιήσουμε 
ό,τι πιο σύγχρονο προσφέρουν οι νέεε τε- 
χνολογίεε. Είμαστε εδώ για να κάνουμε 
τη Θεσσαλία σημείο αναφοράε στην 
Υγεία» τόνισε ο Υφυπουργόε Υγείαε, Βα- 
σίληε Κοντοζαμάνηε μιλώνταε χθεε στη 
θεματική ενότητα για την Υγεία, στο πλαί
σιο του 2ου Ευρωπαϊκού Φόρουμ Ανά- 
πτυξηε.
Η δέσμευση Κοντοζαμάνη να στηρίξει το 
αίτημα τηε θεσσαλίαε ανοίγει τον δρόμο 
για τον σχεδίασμά και τη δημιουργία του 
Κέντρου στοχεύονταε στην αναβάθμιση 
των παρεχομένων υπηρεσιών τηε περιο- 
χήε. Η δήλωση του Υφυπουργού Υγείαε 
επικροτήθηκε από το ακροατήριο, με τον 
κ. Αγοραστό σε παρέμβασή του να σημει
ώνει την πολυτιμότητα του έργου επανα- 
λαμβάνονταε τιε δυσκολίεε στην υλοποί
ησή του.
Με αφορμή και τιε εισηγήσειε ομιλητών 
η συζήτηση - παρουσία μελών ΔΕΠ, ια
τρών, στελεχών και εργαζομένων στο σύ
στημα υγείαε - επεκτάθηκε στιε συμπρά- 
ξειε δημοσίου και ιδιωτικού τομέα, επιβε- 
βαιώνονταε την πολιτική βούληση τηε κυ- 
βέρνησηε να προχωρήσει στιε συμπράξειε 
αυτέε σημειώνονταε τα πλεονεκτήματα, 
όπωε τα παρουσίασε στην ομιλία του ο 
διοικητήε τηε 5ηε ΥΠΕ, Φωτ. Σερέτηε με 
τον κ. Κοντοζαμάνη να υπογραμμίζει νω
ρίτερα τιε «επιλογέε πολιτικών που φέρ
νουν μέγιστο κλινικό όφελοε, θέτονταε 
στο επίκεντρο τον άνθρωπο, αλλά και τη 
βέλτιστη αναλογία κόστουε - αποτελε- 
σματικότηταε καθώε επίσηε και την ενί
σχυση του επενδυτικού κλίματοε». 
ΔΟΜΙΚΕΣ ΜΕΤΑΡΡΥΘΜΙΣΕΙΣ 
Η συζήτηση ξεκίνησε με τον κ. Κοντοζα
μάνη να εισηγείται το θέμα «η Υγεία ωε 
μοχλόε ανάπτυξηε τηε Οικονομίαε» και 
να σημειώνει μεταξύ άλλων πωε «ήρθε η 
ώρα να γυρίσει σελίδα ο τόποε. Στο πλαί
σιο τηε συζήτησηε για το νέο αναπτυξιακό 
μοντέλο τηε χώραε θα πρέπει να μπει το 
δάκτυλο «επί τον τύπον των ήλων». Ο λό- 
γοε για επιλογέε πολιτικών που φέρνουν 
μέγιστο κλινικό όφελοε, θέτονταε στο επί
κεντρο τον άνθρωπο αλλά και τη βέλτιστη 
αναλογία κόστουε - αποτελεσματικότηταε 
καθώε επίσηε και την ενίσχυση του επεν
δυτικού κλίματοε. Καινοτόμα προσέγγιση 
και άνοιγμα σε νέο τρόπο σκέψηε είναι αυ
τό που και τιε υγειονομικέε προτεραιότητεε 
εξυπηρετεί και διασφαλίζει τη δημόσια 
υγεία που είναι το υπέρτατο ζητούμενο. 
Για να δομήσουμε επιτέλουε ένα σύστημα 
του οποίου η δυναμικότητα και η μεγα
λοσύνη θα μετριέται σε παραγόμενεε υπη- 
ρεσίεε, σε ποσοστό ανταπόκρισηε στιε 
ανάγκεε των ασθενών, στο βαθμό διείσ- 
δυσηε τηε νέαε γνώσηε και τηε τεχνολο- 
γίαε και στα επιτεύγματα τηε ελληνικήε ια- 
τρικήε κοινότηταε και τηε ελληνικήε βιο- 
μηχανίαε τεχνολογίαε υγείαε.
Ένα σύστημα που θα έχει τον ασθενή στο 
επίκεντρο, που θα εστιάζει στιε εκροέε και 
τα αποτελέσματα και θα ακολουθεί τιε αρ- 
χέε του σύγχρονου μάνατζμεντ, τηε ηλε- 
κτρονικήε και κλινικήε διακυβέρνησηε, θα 
αξιολογεί την τεχνολογία υγείαε και θα 
λογοδοτεί ώστε να βελτιώνεται συνεχώε 
το επίπεδο υγείαε του πληθυσμού. Με 
εθνικό σχέδιο δράσηε και με μία ολιστική 
κοινωνικοοικονομική προσέγγιση των 
εφαρμοζόμενων πολιτικών.
Είναι προφανέε ότι, η Ελλάδα είναι αντι
μέτωπη με σημαντικέε προκλήσειε στον 
τομέα τηε υγείαε με αποτέλεσμα να υπάρ
χει η ανάγκη για ουσιαστικέε και δομικέε 
μεταρρυθμίσει. Για να ανταποκριθούμε 
στιε προκλήσειε πρέπει να αναπτυχθούν 
στρατηγικέε και πολιτικέε σε όλα τα επί
πεδα του συστήματοε υγείαε. Από τη χρη
ματοδότηση του συστήματοε υγείαε μέχρι 
την αντιμετώπιση κάθε ασθενή ξεχωριστά. 
Σημασία δεν έχει μόνο πόσο χρήματα 
επενδύονται στο σύστημα υγείαε αλλά εάν 
επενδύονται με σωστό τρόπο. Δυστυχώε, 
όλα τα χρόνια η πολιτική αντιπαράθεση 
εξαντλούνταν στα πόσα χρήματα ξο
δεύουμε στην υγεία, όχι πώε τα ξοδεύου
με.
Ήρθε η ώρα τηε αλλαγήε. Όσο βελτιώνε

Πρότυπο ογκολογικό 
κέντρο στη Λάρισα
Δέσμευση του Υφυπουργού Υγείας Βασίλη Κοντοζαμάνη 
στο 2ο Ευρωπαϊκό Φόρουμ Ανάπτυξης * Δεδομένη η πολιτική 
βούληση της κυβέρνησης να προχωρήσει σε σύμπραξη 
ιδιωτικού και δημόσιου τομέα υγείας
ται η Οικονομία τηε χώραε, τόσα περισ
σότερα χρήματα θα δίνουμε στην Υγεία. 
Επιπλέον, οι εξοικονομήσει που θα προ
κύπτουν από τιε πολιτικέε που θα εφαρ
μόσουμε, θα επιστρέφουν στην Υγεία. Οι 
υπηρεσίεε θα αποζημιώνονται σύμφωνα 
με το αποτέλεσμα που παράγουν και την 
προστιθέμενη αξία που επιφέρουν στο σύ
στημα υγείαε και στον πολίτη. 
Επιδιώκουμε να χτίσουμε ένα σύστημα 
υγείαε που θα προσφέρει τιε καλύτερεε 
υπηρεσίεε στον κάθε πολίτη. Στηρίζουμε 
το Δημόσιο Σύστημα Υγείαε. Για εμάε 
όμωε το δημόσιο και το κρατικό δεν ταυ
τίζονται. Για εμάε ο δημόσιοε τομέαε πρέ
πει να συμπράξει με τον ιδιωτικό προκει- 
μένου να βελτιώσουμε τιε παρεχόμενεε 
υπηρεσίεε υγείαε και να προσφέρουμε νέ- 
εε και περισσότερεε. Χωρίε κόστοε για τον 
πολίτη.
θέλουμε ο ιδιωτικόε τομέαε να επενδύσει. 
Να δημιουργήσει νέεε θέσειε εργασίαε, να 
συμβάλει στην ανάπτυξη τηε χώραε. θέ
λουμε ο κάθε πολίτηε να έχει απρόσκοπτη 
πρόσβαση σε όλεε τιε υπηρεσίεε υγείαε. 
θέλουμε να δημιουργήσουμε νέεε δομέε 
που τόσο έχει ανάγκη η χώρα, θέλουμε 
οι επιχειρήσειε του κλάδου τηε υγείαε να 
συμβάλουν στην ανάπτυξη τηε χώραε». 
Για να προσθέσει πωε «θέλουμε η Περι
φέρεια θεσσαλίαε να αποτελέσει το ανα
πτυξιακό πρότυπο τηε χώραε στον τομέα 
τηε υγείαε. Στηρίζουμε τιε προσπάθειεε και 
τα σχέδια τηε Περιφέρειαε.Έχουμε σχέδιο 
για τη βελτίωση των παρεχόμενων υπη
ρεσιών υγείαε και την ανάπτυξη νέων. 
Ανέφεραν χθεε ο Σεβασμιότατοε Μητρο- 
πολίτηε και ο Περιφερειάρχηε την ανάγκη 
δημιουργίαε ενόε πρότυπου ογκολογικού

κέντρου το οποίο, μεταξύ άλλων, θα πα
ρέχει και καινοτόμεε θεραπείεε όπωε η 
Σωματιδιακή θεραπεία.
Είπε ο κ. Περιφερειάρχηε ότι είναι ένα δύ
σκολο έργο. Να υπενθυμίσω στον κ. Πε
ριφερειάρχη ότι η Κυβέρνηση αυτή είναι 
για τα δύσκολα. Είμαστε εδώ για να κά
νουμε αυτό το σχέδιο πραγματικότητα. Εί
μαστε εδώ για να σχεδιάσουμε και να 
υλοποιήσουμε ό,τι πιο σύγχρονο προσφέ
ρουν οι νέεε τεχνολογίεε. Είμαστε εδώ για 
να κάνουμε τη Θεσσαλία σημείο αναφο- 
ράε στην Υγεία» κατέληξε ο Υφυπουργόε 
Υγείαε.
ΣΥΜΠΡΑΞΗ ΔΗΜΟΣΙΟΥ 
- ΙΔΙΩΤΙΚΟΥ ΤΟΜΕΑ
Το θέμα «Σύμπραξη Δημόσιου και Ιδιω
τικού Τομέα (ΣΔΙΤ)» εισηγήθηκε ο διοικη- 
τήε τηε 5ηε ΥΠΕ θεσσαλίαε, Φώτηε Σερέ
τηε. Διευκρινίζονταε μεταξύ άλλων πωε 
οι επιλογέε ΣΔΙΤ αφορούν στην «εγκατά
σταση ιδιωτικήε πτέρυγαε εντόε Δημόσιου 
Νοσοκομείου, ανάθεση μη κλινικών-υπο- 
στηρικτών λειτουργιών σε ιδιώτη (outso- 
urcing), ανάθεση κλινικών υποστηρικτι
κών υπηρεσιών σε ιδιώτη, ιδιωτική χρη
ματοδότηση, κατασκευή και λειτουργία 
Δημόσιου Νοσοκομείου, πώληση Δημό
σιου Νοσοκομείου σε ιδιώτη και συνέχιση 
τηε λειτουργίαε του, πώληση Δημόσιου 
Νοσοκομείου σε ιδιώτη και αλλαγή τηε 
χρήσηε του».
Αναφερόμενοε στα πλεονεκτήματα τηε 
ΣΔΙΤ έκανε λόγο για «δημιουργία νέων 
επενδύσεων στο Δημόσιο με στόχο την 
αναβάθμιση των κρατικών κλινικών, εκ
μετάλλευση υποδομών για την κάλυψη 
ασφαλισμένων σε ιδιωτικέε ασφαλιστικέε 
εταιρείεε, εξασφάλιση εσόδων για το Δη

μόσιο ταμείο, αύξηση παραγωγικότηταε 
και αποδοτικότηταε εργαζομένων στα Δη
μόσια Νοσοκομεία λόγω τηε συνεργασίαε 
με εργαζόμενουε του ιδιωτικού τομέα, δη
μιουργία νέων θέσεων εργασίαε, δημι
ουργία Ασφαλιστικών Προγραμμάτων 
Υγείαε νέαε γενιάε, διείσδυση τηε ασφα- 
λιστικήε αγοράε στην κοινωνία, μείωση 
τιμολογίων ιδιωτικών κλινικών, δημιουρ
γία ανταγωνισμού στον χώρο τηε Υγείαε 
μεταξύ δημόσιων και ιδιωτικών μηχανι
σμών, οργάνωση σύγχρονων υποδομών 
που συναντώνται μόνο στον ιδιωτικό το
μέα, εισαγωγή νέων τεχνικών και μεθό
δων θεραπείαε στο Δημόσιο σύστημα 
Υγείαε και, κλίμα συνεργασίαε μεταξύ δη
μοσίου και ιδιωτικού τομέα».
ΙΑΤΡΙΚΟΣ ΤΟΥΡΙΣΜΟΣ 
Ο πρόεδροε του Τμήματοε Ιατρικήε Λάρι- 
σαε του Πανεπιστημίου θεσσαλίαε, Αθαν. 
Γιαννούκαε, εισηγήθηκε το θέμα «Μοχλόε 
ανάπτυξηε τηε τριτοβάθμιαε περίθαλψηε 
και του συνεδριακού - ιατρικού τουρι
σμού».
Τονίζονταε μεταξύ άλλων πωε «στον το
μέα των ιατρικών υπηρεσιών η Λάρισα 
διαθέτει στρατηγικό πλεονέκτημα. Η πα
ρουσία εκλεκτών πανεπιστημιακών ια
τρών με εξειδικευμένεε δεξιότητεε και διε
θνή φήμη θα μπορούσε να αξιοποιηθεί 
στην κατεύθυνση τηε ανάπτυξηε τηε τρι- 
τοβάθμιαε περίθαλψηε.
Η δημιουργία του Ογκολογικού Κέντρου 
σε συνδυασμό με το νέο Ογκολογικό Ιν
στιτούτο που ιδρύθηκε με τον νέο κατα
στατικό χάρτη του Πανεπιστημίου θεσσα
λίαε μετά την ένταξη σ' αυτό και του ΤΕΙ, 
αποτελεί μια οραματική αλλά και ρεαλι
στική προοπτική. Επίσηε η δημιουργία

ενόε Καρδιο-Αγγειοχειρουργικού Κέντρου 
καθώε και Κέντρου Οξέων Αγγειακών Εγ
κεφαλικών Επεισοδίων στο Πανεπιστη
μιακό Νοσοκομείο, το οποίο έχει όλεε τιε 
απαιτούμενεε κλινικέε και εργαστήρια για 
να τα στηρίξει, δημιουργούν μία πρότυπη 
και καινοτόμα προοπτική στον τομέα τηε 
υγειονομικήε περίθαλψηε. Η προσέλκυση 
ασθενών από τη χώρα μαε με ιδιωτική 
ασφάλιση καθώε και ασθενών από το 
εξωτερικό με διασυνοριακή διακρατική 
προγραμματική συμφωνία μεταξύ των 
υπουργείων υγείαε των γειτονικών χωρών 
θα μπορούσε να δημιουργήσει νέεε θέσειε 
εργασίαε αναστρέφονταε το brain drain, 
ενώ θα συνέβαλε στην αύξηση του τζίρου 
των επιχειρήσεων εστίασηε και σίτισηε σε 
όλη την περιοχή.
Στον τομέα αυτό αξίζει κανείε να δει και 
άλλεε προοπτικέε όπωε η ανάπτυξη του 
Ιατρικού Τουρισμού με την υπογραφή 
συμβάσεων με ασφαλιστικούε οργανι- 
σμούε ευρωπαϊκών χωρών για παροχή 
υπηρεσιών υγείαε που θα αποτελούσε 
μιαε πρώτηε τάξεωε ευκαιρία για περαιτέ
ρω αύξηση των θέσεων εργασίαε και την 
απογείωση του ντόπιου κατά κεφαλήν ει- 
σοδήματοε».
ΑΥΤΟΝΟΜΙΑ ΣΤΗΝ ΥΓΕΙΑ
Ο διευθυντήε ΜΕΘ του Γενικού Νοσοκο
μείου Λάρισαε και περιφερειακόε σύμβου- 
λοε εντεταλμένοε σε θέματα υγείαε, Από- 
στολοε Κομνόε, εισηγήθηκε το θέμα «Αυ
τονομία στην υγεία στην Περιφέρεια θεσ
σαλίαε. Πεπραγμένα, σχεδιασμόε και στό
χοι».
Για να αναφερθεί στα 87 έργα τηε Περιφέ- 
ρειαε θεσσαλίαε που αφορούν στην 
υγεία, προϋπολογισμού 69,7 εκατ. ευρώ.

Έργα όπωε μεταξύ άλλων η προμήθεια 
ιατροτεχνολογικού εξοπλισμού, εκσυγ
χρονισμοί τμημάτων, κατασκευέε και ανα- 
κατασκευέε Πτερύγων Νοσοκομείων (47 
εκατ. ευρώ), η κατασκευή Περιφερειακών 
Ιατρείων (1 εκατ. ευρώ), Κέντρου Υγείαε 
Σκιάθου (2.5 εκατ. ευρώ), η λειτουργία 
Τοπικών Ομάδων Υγείαε 5ηε ΥΠΕ (11,6 
εκατ. ευρώ).
Για να καταλήξει σημειώνονταε ότι «προ
τεραιότητα είναι ο άνθρωποε και οι ανάγ
κεε του, η ορθή στάθμιση αναγκών και 
έξυπνη διαχείριση του υπάρχοντοε προ
σωπικού, με το νέο ΕΣΠΑ 2021-2027 βελ
τίωση των υποδομών και ενίσχυση του 
εξοπλισμού, όλων των υγειονομικών δο
μών τηε θεσσαλίαε ώστε να καταστούν 
λειτουργικότερεε και αποδοτικότερεε και, 
εφαρμογή διοίκησηε ολικήε ποιότηταε 
(διαδικασίεε-δείκτεε).
ΠΟΙΟΤΙΚΟ ΚΑΙ ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΙΚΟ 
ΣΥΣΤΗΜΑ ΥΓΕΙΑΣ
Ο πρόεδροε του ΣΘΕΒ και του Ομίλου 
Αηίηιυε, Αχιλλέαε Νταβέληε εισηγήθηκε 
το θέμα «Ενα ποιοτικότερο και αποτελε
σματικότερο σύστημα Υγείαε για όλουε, 
μέσα από συμπράξειε και συνέργειεε. Ο 
ρόλοε του δημοσίου μέσω του ΕΟΠΥΥ». 
Για να τονίσει μεταξύ άλλων ότι «στην 
εποχή μαε, η ανάγκη μετάβασηε σε μια 
δημόσια διοίκηση που ανταποκρίνεται στιε 
απαιτήσειε των πολιτών και η στροφή 
προε τιε έννοιεε τηε αποτελεσματικότηταε, 
τηε αποδοτικότηταε, τηε υλοποίησηε- 
εφαρμογήε και τηε στοχοθεσίαε κρίνεται 
επιτακτική, με τελικό σκοπό την επίτευξη 
στόχων και αποτελεσμάτων μέσω ενόε νέ
ου προτύπου διοίκησηε».
«Βάζονταε στη συζήτηση έναν ολοκληρω
μένο Στρατηγικό Σχεδίασμά για μια καλύ
τερη δημόσια υγεία (όχι κρατική!), η ση
μερινή κοινωνία είναι περισσότερο ώριμη 
από ποτέ να αντιληφθεί πλήρωε την ανα
γκαιότητα για ένα περιβάλλον υπηρεσιών 
υγείαε, αποτελεσματικό, φιλικό προε τον 
πολίτη και με ποιοτικέε υπηρεσίεε που θα 
λαμβάνει δωρεάν και χωρίε ταλαιπωρία, 
μέσω των συμπράξεων. Συμπράξειε με 
ιδιωτικούε φορείε παροχήε υγείαε που θα 
διασφαλίζουν ποιοτικότερεε υπηρεσίεε 
υγείαε για τον πολίτη αφετέρου ρυθμίζον- 
ταε τιε παθογένειεε του υφιστάμενου συ
στήματοε δημόσιαε υγείαε». 
Καταθέτονταε τέλοε προτάσειε για τη «ρι
ζική αναδιοργάνωση του τρόπου αποζη- 
μίωσηε» ο κ. Νταβέληε υπογράμμισε πωε 
«μοντέλα ελέγχου δαπανών και αποζη- 
μίωσηε των υπηρεσιών με βάση την ποι
ότητα και την αποτελεσματικότητα αυτών, 
έχουν εφαρμοστεί διεθνώε σε πολλέε χώ- 
ρεε με επιτυχία και με τελικό αποδέκτη τον 
πολίτη που λαμβάνει καλύτερεε και απο- 
τελεσματικότερεε υπηρεσίεε υγείαε. Η Ελ
λάδα πρέπει να κάνει το βήμα και να προ
λάβει τιε εξελίξειε, σταματώνταε να είναι 
ουραγόε. Οι πολίτεε τηε αξίζουν καλύτε
ρεε υπηρεσίεε υγείαε και αυτό σήμερα 
μπορούν να το διασφαλίσουν οι συμπρά- 
ξειε του Δημοσίου με τον Ιδιωτικό Τομέα 
και η παράλληλη και ουσιαστική εφαρ
μογή κανόνων ελέγχου και ποιότηταε 
στον ΕΟΠΥΥ για να διασφαλίσει τη βιώ
σιμη και αναπτυξιακή πολιτική του συνό
λου τηε υγιούε επιχειρηματικότηταε στον 
χώρο τηε υγείαε, με σαφή στόχο τηε εξυ
πηρέτηση των πολιτών».
Στο πλαίσιο τηε συζήτησηε, μεταξύ άλλων 
παρενέβησαν με τοποθετήσειε τουε, ο δή- 
μαρχοε Φαρσάλων Μάκηε Εσκίογλου, ο 
πρώην βουλευτήε και γιατρόε Κων. 
Μπαργιώταε, τα μέλη ΔΕΠ, Κων. Τεπετέε, 
Νίκ. Τσιλιμίγκαε και Εφη Καψαλάκη και ο 
βουλευτήε Μαγνησίαε τηε ΝΔ, θαν. Λι- 
ούπηε.

Β. ΚΑΚΑΡΑΣ

* Η δυναμική τηε εντοπιότηταε είναι που 
μπέρδεψε τον μητροπολίτη Λάρισαε σεβ. Ιε
ρώνυμο. Ο οποίοε τελώνταε τον αγιασμό 
στην έναρξη των εργασιών του 2ου Ευρω
παϊκού Φόρουμ Ανάπτυξηε, ευχήθηκε μία 
από τιε επόμενεε διοργανώσειε η πιατέλα με 
το νερό του αγιασμού να έχει νερό και από 
τον... Αλφειό.
«Από τον Αχελώο» διόρθωσε αμέσωε ο κα- 
ταγόμενοε από την Πελοπόννησο μητροπο
λίτη, προσθέτονταε ότι το λάθοε έγινε «λόγω 
καταγωγήε». Ο Αλφειόε είναι ο σημαντικότε- 
pos ποταμόε τηε Πελοπόννησου ενώ ο Αχε- 
λώοε παραμένει ο μοναδικόε ποταμόε τηε χώ
ραε που, δεκαετίεε τώρα ... εκτρέπεται από 
περιφέρεια σε περιφέρεια.

* * *

* «ΗΜΟΥΝΑ στη Λάρισα με την προ
ηγούμενη μου ιδιότητα, τον Νοέμβριο 
του 2018, ανταποκρινόμενοε σε μια πρό
σκληση του φίλου μου του Αχιλλέα 
Νταβέλη» τόνισε ο αντιπρόεδροε τηε Ευ- 
ρωπαϊκήδ Επιτροπήε, Μαργ. Σχοινάε. 
Για να προσθέσει πωε «είχα τονίσει τότε 
τουε δεσμούε τουε προσωπικούε που 
έχω με τη Λάρισα και τη Θεσσαλία και 
είχα πει ότι θα ξανάρθω. Αυτό που δεν 
φανταζόμουν ήταν ότι θα ξαναερχόμουν 
σε ένα χρόνο ωε αντιπρόεδροε τηε Ευ- 
ρωπαϊκήε Επιτροπήε». Για να χειροκρο
τηθεί από το ακροατήριο.
Ο κ. Σχοινάε στο πλαίσιο του 2ου Ευρω

παϊκού Φόρουμ Ανάπτυξηε έκανε μια 
εξαιρετικά ενδιαφέρουσα εισήγηση για 
την Ε.Ε. του αύριο, με αφορμή και τον 
σχεδίασμά για τον επόμενο επταετή προ
ϋπολογισμό τηε'Ενωσηε, το «νέο ΕΣΠΑ» 
δηλαδή.
Για να ανακοινώσει τη σύγκλιση τηε 
έκτακτηε συνόδου κορυφήε των ηγετών 
των χωρών - μελών τηε ΕΕ στιε 20 Φε
βρουάριου. Όπου θα συζητήσουν για 
τον νέο προϋπολογισμό, θέμα που δι
χάζει τιε 27 χώρεε, όχι μόνο με αφορμή 
το Brexit αλλά και τιε διαφορετικέε προ
τεραιότητεε. Νέα περίοδοε, παλιά προ
βλήματα...

Β.Κ.
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Το Πανελλήνιο Συνέδριο Ενδοκρινολογίας «Ενδόραμα Ί9», ξεκίνησε χθες με επιτυχία στο Συνεδριακό Κέντρο του Πανεπιστημίου 
Πατρών με τη συμμετοχή πλέον των 450 συνέδρων.

Οι ενδοκρινολογικές 
νόσοι στο μικροσκόπιο
Του ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΑΝΑΣΤΑΣΟΠΟΥΛΟΥ

Μ
ε πολλά και ενδιαφέρο
ντα νέα στοιχεία ξεκίνη
σε χθες τις εργασίες του 
το Πανελλήνιο Συνέδριο 
Ενδοκρινολογίας «Ενδόραμα 
‘19», που φιλοξενείται στο Συ- 

νεδριακό Κέντρο του Πανεπι
στημίου Πατρών με τη συμμε
τοχή πλέον των 450 συνέδρων. 
Κατά την έναρξη των εργασιών 
του συνεδρίου παρουσιάστηκαν 
μελέτες που διενεργήθηκαν το 
2019 σε σχέση με τις ενδοκρι
νολογικές παθήσεις στα παιδιά. 
Για το μεγαλύτερο πρόβλημα 
που αντιμετωπίζει η ειδικότη
τα, την παιδική παχυσαρκία, 
μίλησε στην «Π» η καθηγήτρια 
Παιδιατρικής Ενδοκρινολογί
ας στην Ιατρική Σχολή του Πα
νεπιστημίου Πατρών Βασιλική 
Γκρέκα-Σπηλιώτη.
«Στην ουσία στην Ελλάδα, τα 
μεγάλα προβλήματα είναι ο 
Διαβήτης Τύπου I, δηλαδή ο 
νεανικός σακχαρώδης διαβή
της, και η παχυσαρκία. Ενώ ο 
νεανικός διαβήτης δεν είναι 
κάτι που μπορούμε να προλά
βουμε, δυστυχώς έχει μπει και 
στη χώρα μας, από το 2000 
και μετά, ο Διαβήτης Τύπου 
II στα πολύ παχύσαρκα παι
διά» τόνισε η κ. Σπηλιώτη και 
πρόσθεσε: «Στις περιπτώσεις 
με Διαβήτη Τύπου I έχουμε 
καλά θεραπευτικά αποτελέσμα
τα. Με τα παιδιά που πάσχουν 
από Διαβήτη Τύπου II όμως, 
είναι αναγκαία η έγκαιρη ενη
μέρωση στους γονείς και τους 
παιδιάτρους γιατί δυστυχώς η 
Ελλάδα είναι πρώτη στους ευ
ρωπαϊκούς δείκτες παχυσαρκί
ας στις μικρές ηλικίες παρόλο 
που έχουμε τη μεσογειακή δί
αιτα. Αν κρατηθούν τα παιδιά 
σε φυσιολογικό βάρος, τότε 
δεν θα υπάρχουν αυτές οι επι

Αποψη από το κατάμεστο Συνεδριακό Κέντρο

0 Γ. Αντωνάκης

πτώσεις. Το μεγαλύτερο πρό
βλημα στην Ελλάδα αυτή τη 
στιγμή σε σχέση με την παι
δική ενδοκρινολογία είναι η 
νοσογόνος παχυσαρκία».

ΓΙΩΡΓΟΣ ΑΝΤΩΝΑΚΗΣ
Στη δεύτερη συνεδρία της πρώ
της ημέρας του «Ενδοράματος» 
το θέμα που συζητήθηκε αφο
ρούσε στη γυναικεία αναπαρα
γωγή. Συντονιστής της συνε
δρίας ήταν ο καθηγητής Μαι
ευτικής - Γυναικολογίας, διευ
θυντής της Κλινικής και υπεύ

Η Βασιλική Γκρέκα - Σπηλιώτη

θυνος της Μονάδας Ιατρικώς 
Υποβοηθούμενης Αναπαραγω
γής (ΜΙΥΑ) του ΠΓΝΠ, Γιώρ
γος Αντωνάκης.
Μετά από 15 χρόνια αλλεπάλ
ληλων προσπαθειών η Μονά
δα έγινε πραγματικότητα και 
τους επόμενους μήνες αναμένε
ται να έρθουν στη ζωή τα πρώ
τα παιδιά.
Ο κ. Αντωνάκης, μετά το πέρας 
της συνεδρίας, δήλωσε στην 
«Π» για την πρόοδο που έχει 
επιδείξει η Μονάδα Υποβοη
θούμενης Αναπαραγωγής του

ΠΓΝΠ: «Η λειτουργία της Μο
νάδας ξεκίνησε τον Οκτώβριο 
και ήδη έχουμε τους πρώτους 
κύκλους με την ελπίδα σε ένα 
έτος να έχουμε περισσότερους 
από 100 κύκλους. Ηδη έχουμε 
τρεις εγκυμοσύνες και περιμέ
νουμε την πρώτη γέννα τον ερ
χόμενο Αύγουστο, θα είναι το 
πρώτο παιδί μιας προσπάθει
ας πολλών ετών, αφού για 15 
χρόνια γίνονταν προσπάθειες 
για να λειτουργήσει η Μονά
δα. θα προκόψουν σύντομα 
και άλλες εγκυμοσύνες και εί
μαστε αισιόδοξοι. Εχουμε κα
λό εξοπλισμό και ομάδα που 
γνωρίζει τη διαδικασία και από 
Ιατρικής και από εμβρυολογι- 
κής πλευράς και ελπίζουμε πως 
θα πάνε όλα καλά».
Οι εργασίες του συνεδρίου συ
νεχίζονται σήμερα με πολλά εν
διαφέροντα θέματα που άπτο- 
νται της ενδοκρινολογίας αλλά 
αφορούν και άλλες ειδικότητες 
όπως και τη δημόσια υγεία γε
νικότερα.


	ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
	 Πάνω από 2.000 άνθρωποι προσβλήθηκαν από τον κοροναϊό
	 Σε επιφυλακή οι ελληνικοί μηχανισμοί για τον κοροναϊό
	 Πάνω από 730 μεταμοσχεύσεις σε 30 χρόνια στον Ευαγγελισμό
	 Κοροναϊός-Χονγκ Κονγκ: Έριξαν μολότοφ σε κτίριο που θα στεγαζόταν χώρος καραντίνας
	 Με μάσκες πάνω από 150 εκ. Κινέζοι
	 Ανοίγει η πλατφόρμα για τις προσλήψεις επικουρικών στα νοσοκομεία
	 Πρότυπο ογκολογικό κέντρο στη Λάρισα
	 Οι ενδοκρινολογικές νόσοι στο μικροσκόπιο


